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Diversity Visas


Since 1995, the American government has offered a lottery program for persons interested in immigrating to the United States.  Called the "Diversity Visa Program". It was established to permit immigrants from diverse nationalities and backgrounds to become U.S. citizens.  The program makes available approximately 50,000 immigrant visas a year to persons from countries that have not traditionally sent large numbers of immigrants to the United States.

The program is currently available for all applicants from African countries.  Applicants may apply simply by sending a form to an address in the United States (you may not apply directly at a U.S. Embassy or Consulate overseas).  Successful candidates for Diversity Visas are chosen by electronic lottery.

The application process for the Diversity Visa lottery is very strict:

· All applications must be received at the appropriate address in the United States between October 1 and October 31.

· Each applicant may submit only one application per year.  Any applicant who submits more than one application will be disqualified.

· Each application received during the specified time period will have an equal chance of being selected by the computer lottery.

· Successful applicants will be contacted by mail during May or June.

· Unsuccessful applicants must apply every year to be considered for the program.
· There is no fee to apply for the Diversity Fee program.
All applicants must be a native of a qualifying country.  In most cases this means the country in which the applicant was born.  However, if a person was born in an ineligible country but his/her spouse was born in an eligible country, such person can claim the spouse’s country of birth providing both the applicant and spouse are issued visas and enter the U.S. simultaneously.  Also, if a person was born in an ineligible country, but neither of his/her parents was born there or resided there at the time of the birth, such person may be able to claim nativity in one of the parents’ country of birth.

Applicants must also meet either the education or training requirement of the DV program.  An applicant must have one of the following: a high school education or its equivalent, defined in the U.S. as successful completion of a 12-year course of elementary and secondary education; OR: two years of work experience within the past five years in an occupation requiring at least two years of training or experience to perform.

Applicants who do not meet these requirements should not apply for the Diversity Visa program.

For more information, please contact the consular section of the U.S. Embassy (76-20-03/04) on Tuesday or Thursdays between the hours of 2 p.m. and 4 p.m.

Depuis 1995, le gouvernement Américain a instauré une loterie pour les personnes intéressées par l'immigration aux États-Unis.  Appelé "Programme de Visa Diversité", il a été établi afin de permettre aux immigrants d'ethnies et nationalités diverses de s'établir aux États-Unis.  Le programme délivre environ 50.000 visas immigrants chaque année aux personnes natives de pays qui n'ont pas traditionnellement un nombre important d'immigrants aux États-Unis.

Le programme est disponible pour tous les demandeurs des pays Africains.  Les demandeurs peuvent en faire la demande en envoyant tout simplement un formulaire à une adresse aux États-Unis (vous ne pouvez pas faire la demande directement à l'Ambassade Américaine ou au Consulat).  Les candidats sont sélectionnés par tirage au sort au moyen d'une loterie électronique.

Les demandeurs doivent se conformer strictement aux regles suivantes:

· Toutes les demandes doivent parvenir à l'adresse aux États-Unis entre le 1er et le 31 octobre.

· Toute personne ne peut envoyer qu'une demande.  Le candidat qui en enverra plus d'une sera disqualifié.

· Chaque demande reçue durant cette période aura autant de chance égale de sélection par ordinateur.

· Les gagnants seront prévenus par courrier entre les mois de mai et juin.

· Les candidates malheureux doivent refaire la demande chaque année.

· Faire la demande de visa diversité est gratuit.
Les candidats doivent être originaires d'un pays qualifié.  Dans la plupart des cas, ceci est déterminé par le lieu de naissance du candidat.  Cependant, s’il est né dans un pays non qualifié, mais que son conjoint soit né dans un pays qualifié, il lui est possible de se prévaloir du pays de naissance de son conjoint à condition que le conjoint et lui-même se voient accorder un visa et entrent aux États-Unis en même temps.  En outre, s’il est né dans un pays non qualifié, mais dans lequel aucun de ses parents n'était né ni n'était officiellement résident à sa naissance, il lui est alors possible de se prévaloir du pays de naissance de l'un de ses parents.

Les candidats doivent satisfaire aussi aux conditions d'éducation ou de formation.  Un candidat doit avoir, soit une éducation secondaire ou son équivalent, définie aux États-Unis comme étant 12 ans d’éducation primaire et secondaire, soit deux ans d’expérience professionnelle obtenue au cours des cinq dernières années, dans une profession requérant au moins deux ans de formation ou d’expérience.

Les candidats ne remplissant pas ces conditions ne doivent pas soumettre de demande.

Pour plus d'informations, veuillez contacter la section consulaire de l'Ambassade des Etats-Unis (76-20-03/04) les mardis et jeudis de 14:00 à 16:00 heures.
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